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MUISTIO 
Eurajoki-Lapinjoki –ryhmä 
9. kokous 
 
Aika: Keskiviikko 14.10.2009 kello 9.00 – 11.15 
Paikka: Luontokapinetti, Hovilanmäentie 2, YLÄNE 
 
 
 
1. Avaus  
 
Puheenjohtaja avasi kokouksen ja käytiin läpi esittelykierros. Kokoukseen osallistui 12 henkilöä.  
 
 
2. Edellisen kokouksen muistio 
 
Edellisen kokouksen muistio hyväksyttiin. 
 
 
3. Ajankohtaista 
 
 SATAVESI-ohjelman kuulumiset 
 
Minna Uusiniitty-Kivimäki esitteli SATAVESI-ohjelman ja Selkämeren teemavuoden ajankohtaisia asioita (liite 
1). Todettiin, että mahdollisista SATAVESI/vesienhoito-organisaation muutoksista huolimatta Eurajoki-
Lapinjoki –ryhmän toiminta ei tule sisällöllisesti merkittävästi muuttumaan: jatkossakin tärkein ryhmän 
tehtävä on edistää vesistöalueen vesiensuojeluun ja käyttöön liittyvien hankkeiden toteutumista. 
 
 Pyhäjärvi-instituutin ajankohtaiset asiat 
 
Anne-Mari Ventelä kertoi käynnissä olevista hankkeista: 
 
Jokivarressa –hankkeessa toteutetaan mm. vesiensuojelukohteiden suunnittelua ja erilaisia kartoituksia. 
Viime kesänä on tehty koko Eurajokivarren kattava kasvillisuusselvitys ja ilmakuvaukset, jotka kootaan paik-
katietokokonaisuudeksi. Asukkaiden kanssa tehdään yhteistyötä mm. yhteisten työpajojen ja muiden tilai-
suuksien muodossa tarkoituksena parantaa tietoisuutta jokiympäristöstä. Keskustelussa todettiin, että hank-
keella on kiinteä yhteys Eurajoen tulvasuojeluhankkeeseen (joen yläosan ruoppaushanke). Jokivarressa-
hankkeen ohjausryhmä pyritään kokoamaan siten, että tiedonkulku hankkeiden välillä on toimivaa. Lisäksi 
tarpeen mukaan järjestetään hankkeiden välillä myös muuta yhteistyötä. 
 
KULKU-hankkeessa kirjoitetaan parhaillaan kyläsuunnitelmia ja valmistellaan jatkotoimia hankkeen päätty-
misen jälkeiselle ajalle. KULKU jatkuu ensi vuoden alkupuolelle saakka. Tulossa on myös Köyliönjärven 
kuormitukseen liittyvää tiedotusta.  
 
Muuttuva Selkämeri –hankkeessa kartoitetaan parhaillaan jäiden tuloon ja niiden lähtöön liittyviä aineisto-
ja. Niiden, joilla on aiheeseen liittyviä muistiinpanoja tai kirjanpitoa, toivotaan toimittavan aineistonsa Pyhä-
järvi-instituuttiin. Aineistoja voidaan hyödyntää mallinnettaessa ilmastonmuutoksen vaikutusta jääpeitteisen 
ajan pituuteen tulevaisuudessa.  
 
Eurajoen keskiosan koskikunnostustyöt ovat vielä kesken.  
 
 Kuntien ajankohtaiset asiat vesiensuojelussa 
 
Jukka Reko kertoi kuntien asioista:  
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Eurassa, Köyliössä ja Säkylässä on tekeillä mahdollista kuntaliitosta ennakoiden yhteinen vesihuollon kehit-
tämissuunnitelma, jossa määritellään mm. viemäröitävät alueet ja alueet, joissa jätevesien käsittely pyritään 
hoitamaan osuuskuntia perustamalla. Suunnitelma valmistuu vuoden vaihteessa. Kaikille viemäröinnin ulko-
puolella oleville kiinteistöille tullaan ensi vuonna lähettämään kirjeet, joissa pyydetään toimittamaan kunnalle 
selvitys nykyisestä jätevedenkäsittelyjärjestelmästä. Kevään aikana järjestetään myös tiedotustilaisuuksien 
sarja. Kiinteistönomistajien kuntiin toimittamat selvitykset tallennetaan ja syksyllä on tarkoitus vastata kaikille 
kiinteistöille vastauskirjeellä, jossa selvitetään onko olemassa oleva järjestelmä vaatimusten mukainen vai 
edellytetäänkö uudistuksia. 
 
Samaan aikaan Pyhäjärviseudun ympäristötoimisto käynnistää haja-asutuksen jätevesihuollon suunnittelu- 
ja kehittämishankeen vuosille 2010-2011. Hanke saa leader-osarahoitusta Pyhäjärviseutu ry:ltä. Hankkeessa 
järjestetään yleisötilaisuuksia ja laaditaan vakinaisiin asuntoihin jätevesienkäsittelyn suunnitelmia siten, että 
asukkaan maksettavaksi jää ainoastaan pieni osuus suunnittelukustannuksista.  
 
Renja Rasimus kertoi Pöytyän osalta vesihuollon kehittämissuunnitelman olevan tulossa päivitettäväksi. 
Myös Pöytyällä on suunniteltu asukkaiden lähestymistä kirjeitse.  
 
Seppo Varjonen ja Pasi Tuominen toivat esille Euran jätevedenpuhdistamon toimintavarmuuden parantami-
sen tärkeyden. Myös jätevesien määrän lisääntyminen on ongelma: vaikka puhdistamon kapasiteetti riittäisi 
jätevesien puhdistukseen, joen kapasiteetin yläraja tulee jossain vaiheessa vastaan jätevesien määrän li-
sääntymisen myötä. 
 
 
4. Kehittämisohjelman tilanne 
 
 Katsaus rahoitusvälineiden tilanteeseen 
 
Minna Uusiniitty-Kivimäki kertoi rahoitusvälineiden tilanteesta:  
 
Maaseudun kehittämisohjelmassa on kehystä hyvin jäljellä. Haku on jatkuva, mutta lokakuun loppuun men-
nessä saapuneet hakemukset käsitellään vuodenvaihteeseen mennessä. Leader-toimintaryhmille hakemuk-
sia on tullut hyvin, ja Ravakka ja Pyhäjärviseutu ry sitovatkin jo vuoden 2010 kehystä. Hakemuksia toivotaan 
kuitenkin edelleen. 
 
Satakuntaliiton osalta erityisesti Botnia-Atlantica –ohjelmaan toivotaan hankehakemuksia. Toistaiseksi Sata-
kunnan alueelta ei ole tässä ohjelmassa ympäristöhankkeiden hakemuksia lainkaan ja muitakin hankkeita 
vain muutamia. Botnia-Atlantica –ohjelman hankkeet ovat alueiden välisiä, joten hankkeissa on oltava mu-
kana ohjelma-alueelta ruotsalainen tai norjalainen partneri. 
 
Lounais-Suomen ympäristökeskuksen EAKR-ohjelmassa vuoden 2009 kehystä on jäljellä vähän vielä mo-
lemmissa toimintalinjoissa (tl 2 ja 3), kuitenkin enemmän toimintalinjassa kaksi. Haku on jatkuva, mutta 
16.11. mennessä saapuneet hakemukset pyritään käsittelemään vuoden loppuun mennessä. 
 
Todettiin, että rahoitusvälineiden suunnittelupainotteisuus on ongelma. Konkreettisten toimenpiteiden 
toteutukseen olisi saatava paremmin rahoitusta, jotta vesien tila voisi parantua.  
 
 Hankkeiden tilanne ja kehittämisohjelman päivitys 
 
Kehittämisohjelman toimenpidetaulukko käytiin läpi päivitysten osalta (liite 2). Jokainen ryhmän jäsen toimit-
taa omalta osaltaan päivitykset ryhmän sihteerille kokouksen jälkeen sähköpostitse.  
 
Eurajoki-Lapinjoki –ryhmän kokouksessa 30.10.2008 käydyn keskustelun perusteella ryhmä valitsi ensivai-
heessa edistettäviksi kahittämistarpeiksi seuraavat (alle merkitty hankkeiden tilanne syksyllä 2009): 
 

- Haja-asutuksen jätevesien käsittelyn parantaminen: neuvonta ja suunnittelu  
o HAJATKO-hanke käynnissä 
o Paikallinen neuvonta- ja suunnitteluhanke käynnistyy 2010 (Pyhäjärviseudun ympäristötoimis-

to) 
- Huonokuntoisten viemäriverkostojen kunnostaminen ja Euran jätevedenpuhdistamon toimintavar-

muuden parantaminen 
o edistymisestä ei tietoa 

- ns. Eurajoen jokivarsi-hankkeesta olevan hankesuunnitelman päivittäminen ja hankkeen toteutus 
o Jokivarressa –hankekokonaisuus käynnissä (Pyhäjärvi-instituutti) 

- Lapinjoen latvavesien kunnostus 
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o Jokivarressa –hankekokonaisuus käynnissä (Pyhäjärvi-instituutti) 
- Liesjärven kunnostus 

o Valmistunut (Metsähallitus ja Lounais-Suomen ympäristökeskus) 
- Pyhäjoen ja Köyliönjoen kalataloudellisten kunnostustoimien toteutus 

o Tuiskulan myllypadon osalta kunnostuksen rahoituksesta päätetty 
 
Edellä mainitut asiat ovat pääsääntöisesti edenneet hyvin ja näin ollen myös uusia teemoja olisi mahdollista 
nostaa valmisteluun. Ryhmän jäseniltä pyydettiin ennen kokousta sähköpostitse kommentteja seuraavaksi 
valmisteltaviksi otettavista hankkeista. Sähköpostitse saatiin viideltä eri henkilöltä kommentteja, jotka koski-
vat  

- myllyjen kunnostushankkeita, 
- Aikamatka Pyhäjärvelle –materiaalia,  
- Lapinjoen keskiosan perkausta (umpeenkasvun vähentäminen: tulvavahinkojen välttäminen, kuormi-

tuksen vähentäminen),  
- alunamailta vesistöön tulevan happamuuden esiintymisen selvittämistä,  
- Eurajokisuun kalaväylän nostamista alueen asukkaiden ja kalastajien tietoisuuteen sekä  
- maatalouden tilakohtaisen neuvonnan ja toimenpiteiden toteutusta. 

 
Lisäksi kokouksessa todettiin seuraavien asioiden olevan valmistelussa tai edellyttävän huomiota: 

- Köyliönjärven suojelutoimenpiteiden jatko KULKU-hankkeen päätyttyä 
- ympäristöyrittäjyyden edistäminen 
- valumavesien hallinta: vedenpidätyskyvyn lisääminen valuma-alueilla 
- ilmastonmuutoksen vaikutukset ja sopeutuminen 
- jätevedenpuhdistamoiden luvat ovat tulossa uudelleen haettaviksi 2011-2012 – voidaanko vaikuttaa 

esim. lupaehtoihin? 
 

 
5. Toimintaraportti 2009 ja toimintasuunnitelma 2010 
 

Toimintaraportti 2009 
 
Ryhmän jakelulistalla on 64 henkilöä. Ryhmä kokoontui vuonna 2008 kaksi kertaa seuraavasti: 
 

Paikka ja isäntä Teemat 
Eurajoki, Posiva Oy - Posivan ympäristötutkimukset ja 

mallinnustoiminta 
- Maatalouden vesienhoito ja tuki-

järjestelmän rahoitus-
mahdollisuudet yhdistyksille 

- Jokivarressa-hanke 
 

Yläne, SATAVESI - Kehittämisohjelman tilanne 
- Maatalouden vesiensuojelukoh-

teisiin tutustuminen (retki) 
- Luontokapinettiin tutustuminen 

  
 
Jälkimmäisen kokouksen yhteydessä järjestettiin retki, jonka yhteydessä tutustuttiin maatalouden vesiensuo-
jelukohteisiin Yläneenjoen valuma-alueella. Retki oli avoin myös ryhmän ulkopuolisille. Retkelle osallistui 26 
henkilöä. 
 
 Toimintasuunnitelma 2010 
 
Ryhmän tärkeimpänä tehtävänä on alueen kehittämisohjelman ja vesienhoidon toimenpideohjelman toteut-
taminen edistämällä niihin liittyviä hankkeita. Huomiota kiinnitetään mm. maatalouden vesiensuojeluun, jäte-
vesien käsittelyn parantamiseen sekä virtavesien kunnostuksiin. Vuonna 2010 pyritään nostamaan esiin 
erityisesti myös Lapinjoen vesistöä koskevia kysymyksiä. 
 
 
6. Ryhmän puheenjohtajuus 
 
Jukka Reko kertoi jättävänsä ryhmän puheenjohtajan tehtävän vuoden vaihteessa ja kiitti ryhmää hyvästä 
yhteistyöstä. Minna Uusiniitty-Kivimäki kiitti SATAVESI-ohjelman puolesta puheenjohtajaa aktiivisesta toi-
minnasta ja yhteistyöstä. SATAVESI kartoittaa ryhmälle uutta puheenjohtajaa. 
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7. Muut mahdolliset asiat 
 
Todettiin kokouspäivän käytännön järjestelyistä, että kokouksen jälkeen on mahdollista tutustua Luontokapi-
netin näyttelyyn lounaan lomassa. Maatalouden vesiensuojeluretki alkaa lounaan jälkeen. 
 
Muita asioita ei ollut. 
 
 
8. Seuraava kokous 
 
Seuraava kokous järjestetään keskiviikkona 24.3.2010 Pyhäjärvi-instituutissa (sihteerin huomautus: ko-
kous siirretty pidettäväksi myöhemmin). SATAVESI vuosikokousjärjestelyistä ilmoitetaan myöhemmin. 
 
 
9. Päätös 
 
Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 11.15.  
 
 
 
Muistion laati 16.10.2009 
Minna Uusiniitty-Kivimäki 
 
 
 
Liitteet: 

1. Ajankohtaista SATAVESI-ohjemassa 
2. Kehittämisohjelman toimenpidetaulukko 14.10.2009 

 
Kehittämisohjelman toimenpidetaulukon uusin versio on saatavissa myös osoitteesta 
www.ymparisto.fi/satavesi > Vesistöaluetoiminta 2007-2013 > Eurajoki – Lapinjoki > Eurajoen-Lapinjoen 
vesistöalueen kehittämisohjelma 
 

http://www.ymparisto.fi/satavesi

